
Protokół Nr 39/18

 

z posiedzenia  Komisji  Spraw  Społecznych  z  28  sierpnia  2018 r.  

Posiedzenie  komisji  odbyło  się  w  sali  sesyjnej  Urzędu  Miejskiego  Trzcianki  
w godzinach od 13ºº  do 14 ºº.

W posiedzeniu udział wzięli:

1) członkowie komisji, zgodnie z  załączoną listą obecności,

2) pan Krzysztof Czarnecki- Burmistrz Trzcianki,

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Spotkanie  otworzył  Przewodniczący  Komisji  pan  Czesław  Rogosz,  witając
wszystkich przybyłych gości i radnych.

Ad 2) Przyjęcie porządku obrad.
Przewodniczący Komisji przedstawił  porządek posiedzenia, jak poniżej:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu komisji  Nr 38/18 z 27.06.2018 r.
4.Ocena przygotowania przedszkoli i szkół  do nowego roku szkolnego.
5.Analiza materiałów na sesję.
6. Sprawy wniesione do komisji:

7.Wnioski komisji.

8.Zakończenie posiedzenia.

Porządek posiedzenia został przyjęty w głosowaniu : za-  6, przeciw-  0, wstrzymało 
się - 0.

Ad 3)  Przyjęcie protokołu komisji  Nr 38/18 z 27.06.2018 r.
Protokół Nr 38/18 z 27.06.2018 r. został przyjęty w głosowaniu: za- 6, przeciw-0,
wstrzymało się -0. 

Ad 4) Ocena przygotowania przedszkoli i szkół  do nowego roku szkolnego.
Przewodniczący komisji poinformował, że członkowie komisji otrzymali w hdsesja
wszystkie  materiały  i  zapoznali  się  z  pismami  otrzymanymi  od dyrektorów szkół
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i przedszkoli:
1) Szkoły Podstawowej  Nr 1 im. Juliusza Słowackiego w Trzciance,
2) Szkoły Podstawowej  im. Miłośników Przyrody   w Siedlisku,
3) Szkoły Podstawowej  Nr 3 im. M. Kopernika w Trzciance,
4) Szkoły Podstawowej im. ppor. A Sofki w Białej,
5) Gminnego Przedszkola w Białej,
6) Gminnego Przedszkola w Siedlisku,
7) Gminnego Przedszkola  Nr 1 w Trzciance,
8) Gminnego Przedszkola  Nr 2 w Trzciance,
9) Gminnego Przedszkola  Nr 3 w Trzciance,

    10) Gminnego Przedszkola  Nr 4 w Trzciance,
    11) Szkoły Podstawowej im. H. Sienkiewicza  w Łomnicy.

Radny Ł. Walkowiak  zwrócił się z zapytaniem do burmistrza, czy oprócz tego co
dzisiaj widzimy i będziemy uchwalać jutro, czy jest jeszcze duże zapotrzebowanie
finansowe w szkołach i przedszkolach. Czy są wnioski dyrektorów, czy są to duże
potrzeby i  czy jesteśmy w stanie   spełnić  w tym roku,  czy  jest  to  możliwe.  Czy
w ogóle są takie wnioski.

K. Czarnecki – Burmistrz Trzcianki wyjaśnił,  wszystkie te zadania, które w tym roku
zostały  zaplanowane  były  związane  są  z  dokończeniem cyklu  remontu  placówek
oświatowych, zostały wykonane. Jeszcze  nie został zakończony etap doposażenia
placów zabaw przy 4 przedszkolach,  jest  to  wynik tego że Urząd Marszałkowski
jakby zawiesił realizację zadania ponieważ nastąpiła potrzeba zamiany elementów.
Dyrektorzy przedszkoli rezygnują z  piaskownicy na rzecz innych elementów, dlatego
potrzeba kilku miesięcy aby tą sprawę załatwić. Co do  przystosowania szkół, to pan
dyrektor SP Nr 2 pokazał, jak wygląda oddział dla 3 latków i pod tym względem
szkoła  jest  przygotowana.  Poważnych  inwestycji  już  takich  nie  będzie.   Są  też
potrzeby drobniejsze w  danej  placówce ale to też  będzie realizowane ze środków
z budżetu, są także wypracowane przez daną placówkę. W Przedszkolu Nr 4 dobiega
remont kuchni, są problemy związane z wykonaniem szybu windy. Był problem z
wyłonieniem wykonawcy a obecna firma, która wykonuje tą usługę nie do końca się
spisuje.  Przedszkole  Nr  4  powinno funkcjonować z  nową kuchnia.  W następnym
roku  przewiduje  się   wyprowadzenie  jednej  rodziny  z  budynku  przedszkola   do
budynku po byłym internacie.  W związku z  tym będą podjęte  próby poszerzenia
Przedszkola o jeden oddział, tak aby przy Przedszkolu przy ul. Mickiewicza mógł
powstać nowy odział żłobkowy. Natomiast w Szkole Podstawowej Nr 3 po rozmowie
z panią dyrektor  powstała   koncepcja przebudowy istniejącej  sali  gimnastycznej.
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Doszliśmy do wniosku, że istniejąca instalacja pod budynkiem plus koszty remontu
mogą być zbliżonymi kosztami  do budowy nowego obiektu.  Przy projektowaniu
chcielibyśmy  nowe  miejsce  wskazać  w  tym  miejscu  gdzie  wiele  lat  temu  była
propozycja  budowy  boiska  wielofunkcyjnego.  Ten  obiekt  byłby  połączony
korytarzem na dole z salą gimnastyczną. Tam gdzie jest sala gimnastyczna nastąpiła
by rozbiórka i  w ślad za tym trzeba by było zagospodarować cały dziedziniec na
boiska.  W następnym  roku  planowane  jest  na  dole  ostatni  korytarz  do  remontu
i wszystkie korytarze byłby by wyremontowane. Pani dyrektor we własnym zakresie
rozpocznie  remonty  poszczególnych  klas.  Gmina  zajmie  się  tymi  poważnymi
inwestycjami  gdzie  będzie  można  pozyskać  środki  zewnętrzne.  W  Szkole
Podstawowej Nr 1 w następnym roku planuje się  wykonanie jednego poziomu klatki
schodowej  z  uwagi  nawet  też  na  zalecenia  Sanepidu,  jak  i  też   chcielibyśmy
przygotować wniosek do  wykonania nawierzchni ogólnej,  która była w projekcie
technicznym, a nie była wcześniej zrealizowana oraz przystosowanie poszczególnych
sal.  W Przedszkolu w Siedlisku wymagany jest remont kuchni.  Jest już ocieplone
przedszkole, była przeprowadzona modernizacja instalacji grzewczej- oszczędności
są widoczne. Trzeba też rozpocząć remont Przedszkola w Runowie i są to zadania,
które w najbliższym czasie należy wykonać aby poprawić funkcjonowanie placówek.
Ponadto  Rada  młodzieży   w  czerwcu,  podjęła  stanowisko  aby  przed  szkołami
wykonać  boiska  i  jest  tu  mowa  o  Szkole  Podstawowej  w  Białej,  w  Rychliku  i
Łomnicy.

Radny W. Natkaniec  dodał, cieszy go to, że tak szkoły się remontuje. Ma pytanie czy
jest możliwość pozostawienia starej sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej Nr
3 i wybudowanie  nowej sali obok starej sali, szkoda byłoby aby  rozbierać starą salę.

K. Czarnecki – Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, na pewno w pierwszym etapie kiedy
będzie budowa nowego obiektu ta sala będzie funkcjonowała, a później oceni się czy
występuje taka potrzeba czy nie. Wykonanie drugiej sali  spowoduje to,  że będzie
mało miejsca na inne obiekty sportowe, które przy szkole powinny być.

Radny Ł. Walkowiak  dodał, w okresie zimowym jest potrzeba  sala ponieważ tych
oddziałów jest  dużo i szkoła boryka się z  problemami lokalowymi. 

Komisja  Spraw Społecznych w dniu  28.08.2018 r.  zapoznała  się  z  przedłożonymi
informacjami, jak w załączeniu i pozytywnie zaopiniowała przedłożone informacje.

Ad 5) Analiza materiałów na sesję.
Członkowie komisji analizowali następujące projekty uchwał:
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1.Projekt   uchwały   w  sprawie   zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gminy
Trzcianka na lata 2018-2032.
K. Czarnecki – Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, to jest związane ze zmianami budżetu.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok.

K. Czarnecki – Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, zmiany dotyczą tzw. życia bieżącego.
Po  ostatniej  wizycie  w  Pile  kiedy  było  spotkanie  samorządów  należących  do
Pilskiego Obszaru Strategicznej Interwencji to środki, które nie były wykorzystane na
tzw. projekty miękkie wreszcie „ujrzały światło dzienne”  i jest możliwość składania
wniosków  na  programy  nisko  emisyjne  czyli  na  budowę  ścieżek  rowerowych.
Wszystkie  samorządy  były  tym  programem  zainteresowane.  Dla  samorządu
trzcianeckiego ma być przeznaczone 1 mln 300 tys zł i wymaga to przygotowania
projektu  technicznego.  W ślad  za  tym tym,  po ostatniej  wizycie  wojewody,  było
podpisanie umów dot. dofinansowania dróg lokalnych. Dalej dodał, przygotowujemy
się do realizacji tzw. pętli pieszo rowerowej od ul. Fałata do skrzyżowania z drogą
w Smolarni.  Są w tym zakresie dokonane pewne poczynania przez Nadleśnictwo.
Chcielibyśmy  też  przygotować  projekt  techniczny  i  złożyć  wniosek  do  Urzędu
Wojewódzkiego  na  dofinansowanie  remontu  i  przebudowy  nawierzchni  przy  ul.
Fabrycznej i za blokami przy  ul. Sikorskiego i stworzenie strefy parkingowej od ul.
Fabrycznej pod przyszłą pływalnię. Jeśli chodzi o zmniejszenia budżetowe to jest to
wynik zakończonych przetargów, które się zakończyły. Drugim takim wydatkiem jest
wydatek  związany  z  remontem  przychodni  w  Siedlisku.  Było  spotkanie  z  panią
doktor na temat potrzeb i w tym roku gmina chce rozpocząć prace dotyczące remontu
poczekalni, sanitariatów, gabinetu lekarskiego. Remont wymaga też ocieplenia  ścian
i dachu budynku. Po przetargu brakuje kwota w wysokości 40 tys zł, dlatego jest
propozycja  aby  tą  kwotę  przekazać.  Dalej  dodał,  w trakcie  wizyty  na  cmentarzu
komunalnym  powstały dodatkowe  koszty związane z klimatyzacją  kaplicy. Jest też
propozycja przekazania kwoty 50 tys zł dla Lubuszanina. Dofinansowanie klubu ma
zapewnić  stabilizację  finansową klubu.  Klub  w okresie  sezonu  ma  się   wykazać
więcej  i  częściej  jeździć  dalej.  Dalej  to  są  środki  związane  ze  sprawami
wyborczymi,później środki na  zakupy dla szkół. Są też przesunięcia dot. odbioru
odpadów komunalnych. Podpisane zostało porozumienie między spółką Kombud a
Gminą Trzcianka dot.  zwiększenia  odpłatności  za  świadczone usługi  a  wynika to
z  tego,  że  Spółka  musi  odstawiać  odpady  do  Złotowa,  dlatego  koszty  wzrosły.
Chcielibyśmy te środki przekazać, dlatego w momencie, kiedy będzie reorganizacja
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zakładu pracy, trzeba będzie opracować nowy system gospodarki odpadami i będzie
to  obejmować  gospodarstwa  niezamieszkałe.  Te  przesunięcia  nie  skutkują
dodatkowymi wydatkami ze strony  gminy czy też mieszkańców.

Radny  Ł.  Walkowiak  zapytał,  jakie  są  orientacyjne  koszty   wyborów
samorządowych.

K.  Czarnecki  –  Burmistrz  Trzcianki  wyjaśnił,  jeśli  chodzi   o  wybory,  to  gmina
otrzymuje środki finansowe na przeprowadzenie wyborów chyba, że chodzi o koszty
związane z kserowaniem czy udostępnieniem obiektu,  takie bieżące, to tak.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

3.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XLIII/381/17  Rady  Miejskiej
Trzcianki  z  dnia  28  grudnia  2017  r.  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok.

K.  Czarnecki  –  Burmistrz  Trzcianki  wyjaśnił,  zmiana  dotyczy  kwoty  3  tys  zł
związanych z dożynkami.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

 

4.Projekt  uchwały  w  sprawie  wysokości  ekwiwalentu  za  udział  w  działaniach  
ratowniczych i szkoleniu pożarniczym. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

5.Projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  odrębnego  obwodu  głosowania  
w  wyborach  do  organów  stanowiących  jednostek  samorządu  terytorialnego  oraz
wyborach burmistrza zarządzanych na dzień 21 października 2018 r.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

6.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XLVI/424/18  Rady  Miejskiej
Trzcianki z dnia 22 marca 2018 r. w sprawie utworzenia na terenie gminy Trzcianka
stałych  obwodów  głosowania,  ustalenia  ich  numerów  i  granic  oraz  siedzib
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obwodowych komisji wyborczych. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

 7. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XLV/416/18  Rady  Miejskiej
Trzcianki z dnia 28 lutego 2018 r. w sprawie podziału gminy Trzcianka na okręgi
wyborcze,  ustalenia  ich  numerów  i  granic  oraz  liczby  radnych  wybieranych
w okręgach wyborczych. 

 Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

8.  Projekt  uchwały  w sprawie ustalenia  trybu postępowania w sprawie udzielania
dotacji celowych dla podmiotów uprawnionych ze środków budżetu gminy Trzcianka
na dofinansowanie zadań związanych z ochroną środowiska.

Przewodniczący  komisji   poinformował,  że  wpłynęły  z  Referatu   Gospodarki
Nieruchomościami Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Urzędu Miejskiego Trzcianki
zmiany do przedłożonego projektu uchwały, jak poniżej:

1. W § 2 w/w projekcie uchwały zaproponowano objęcie dofinansowaniem kotłów
centralnego ogrzewania na pelet.

2. W § 2 w/w  projekcie uchwały zasugerowano zmianę wysokości dofinansowania ,
tj.:

1) jednorazowa dotacja w wysokości do 30% łącznej wartości, nie więcej niż 3.000 zł

( trzy tysiące złotych) – dla osób fizycznych;

2) jednorazowa dotacja w wysokości do 30% łącznej wartości kosztów, nie więcej niż

6.000  (sześć  tysięcy  złotych)  –  dla  wspólnot  mieszkaniowych,  korzystających  ze

wspólnego źródła ciepła.

K. Czarnecki – Burmistrz Trzcianki wyjaśnił,  jest propozycja podniesienia dotacji
z 2 tys zł do 3 tys zł. Bardzo dużo jest osób, które korzysta z pieców ogrzewanych na
bele i dlatego jest wprowadzona zmiana do uchwały. Ta uchwała umożliwi złożenie
wniosku  każdemu mieszkańcowi, który mieszka w budynku jednorodzinnym. Są też
takie przypadki jak wspólnoty np. 4 mieszkania  mają wspólny system ogrzewania
i tutaj jest oferta dofinansowania do 6 tys zł. Natomiast  jeśli funkcjonuje wspólnota
i  każdy  ma  indywidualny  system  ogrzewania  i  nie  ma  porozumienia  między
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mieszkańcami  na  wybudowanie  całkowicie  nowej  instalacji  dot.  wspólnego
ogrzewania,  to  w  tej  wspólnocie  każdy  z  lokatorów   będzie   mógł  składać
indywidualny wniosek i dostanie dofinansowanie do 3 tys zł na ten cel.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały wraz ze zmianami, w  głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  pomnika  przyrody  o  nazwie
„Skrzetuski”.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

  

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planów  pracy  komisji  stałych  Rady 
Miejskiej  Trzcianki  na II półrocze 2018 r.

Komisja Spraw Społecznych w dniu 28.08.2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały w głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

Ad 6) Sprawy wniesione do komisji:

Przewodniczący  komisji  poinformował,  że  wpłynął  wniosek  pana  Pawła
Sembratowicza  o  przydział  mieszkania  komunalnego.  Następnie  szczegółowo
poinformował komisję o sytuacji  wnioskodawcy.

Komisja  zapoznała  się  z  wnioskiem  pana  Pawła  Sembratowicza   o  przydział
mieszkania.

Komisja  Spraw  Społecznych  w  dniu  28.08.2018r.  stwierdziła,  że  wniosek  Pawła
Sembratowicza,  nie  może  być  rozpatrywany  na  posiedzeniu  Komisji  Spraw
Społecznych z uwagi, że nie jest to w  jej kompetencji.  

Powyższy wniosek należy  skierować  do  Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 

Swoją opinię poddała  głosowaniu:  za- 6 , przeciw- 0, wstrzymało się -1.

Przewodniczący  komisji  poinformował,  że  wpłynął   drugi  wniosek  pani  Elżbiety
Uziełło o przydział mieszkania komunalnego. Następnie szczegółowo poinformował
komisje o sytuacji wnioskodawczyni.  Dodał, że wniosek ten był  analizowany  na
posiedzeniu komisji.

Komisja zapoznała się z wnioskiem pani  Elżbiety Uziełło o przydział mieszkania.

Komisja  Spraw  Społecznych  w  dniu  28.08.2018r.  stwierdziła,  że  wniosek  Pani
Elżbiety  Uziełło  nie  może  być  rozpatrywany  na  posiedzeniu  Komisji  Spraw
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Społecznych  z uwagi, że nie jest to  w  jej kompetencji.  

Powyższy wniosek należy  skierować  do  Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 

Swoją opinię poddała  głosowaniu:  za- 7 , przeciw- 0, wstrzymało się -0.

Ad 7) Wnioski komisji.

Radny  E.  Joachimiak  złożył  wniosek  o  zaopiniowanie  przez  Komisję  Spraw
Społecznych i  przekazanie burmistrzowi  „Programu przeciwdziałania powstawaniu
oraz  likwidacji  istniejących  barier  architektonicznych  na  terenie  miasta  i  gminy
Trzcianka”, celem jego  dalszej  realizacji. 

Program niniejszy został pozytywnie zaopiniowany w dniu 28.08.2018 r. przez
Komisję Spraw Społecznych, w głosowaniu: za-7, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Ad 8) Zakończenie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji podziękował
wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

      Protokolant                       Przewodniczący Komisji            

Danuta Komarnicka          Czesław Rogosz
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